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Abstract (en)
To start the automatic control of the operating current of a current source when the circuit is switched on, it is proposed to control the current source
by presetting the circuit parameters in such a manner that the current produced on switch-on of the circuit tends towards a preset nominal value. The
current control is only brought into action when the difference between the actual value and the nominal value of the current drops below a particular
limit value. For this purpose, a control device is used which exhibits a voltage controller (7), a current controller (8) and a switch-over device (9) with
threshold circuit. The switch-over device (9) generates a switching signal (s) which effects the switching-over from the initial voltage control to the
current control as soon as the current exceeds a particular threshold value after the switching-on of the circuit. This makes it possible effectively
to avoid switching-on current surges even when the circuit exhibits a current source controlled with an intermittent adjusting effect, for example a
current source controlled by phase-control of valves. This effect can be improved further by the current control initially coming into action with an
impressed actual value corresponding to the nominal value of the operating current during switch-on. <IMAGE>

Abstract (de)
Zur Einleitung der selbsttätigen Regelung des Betriebsstroms einer Stromquelle beim Schliessen des Stromkreises wird vorgeschlagen, die
Stromquelle durch Voreinstellung der Stromkreisparameter so zu steuern, dass der beim Schliessen des Stromkreises entstehende Strom einem
voreingestellten Sollwert zustrebt. Dabei wird die Stromregelung erst dann zur Wirkung gebracht, wenn die Differenz zwischen dem Istwert und
dem Sollwert des Stroms einen bestimmten Grenzwert unterschreitet. Dazu dient eine Regeleinrichtung, die einen Spannungsregler (7), einen
Stromregler (8) und eine Umschalteinrichtung (9) mit Schwellwertschaltung aufweist. Die Umschalteinrichtung (9) erzeugt ein Schaltsignal (s),
das die Umschaltung von der anfänglichen Spannungsregelung auf die Stromregelung bewirkt, sobald der Strom nach dem Schliessen des
Stromkreises einen bestimmten Schwellwert überschreitet. Dadurch lassen sich Einschaltstromstösse auch dann wirksam vermeiden, wenn
der Stromkreis eine mit intermittierender Stellwirkung, z.B. eine durch Anschnittsteuerung von Ventilen geregelte Stromquelle aufweist. Diese
Wirkung kann noch dadurch verbessert werden, dass die Stromregelung beim Einschalten anfänglich mit einem eingeprägten, dem Sollwert des
Betriebsstroms entsprechenden Istwert zur Wirkung kommt. <IMAGE>
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